
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 18. december 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 378 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Trine Torp (SF). 

 

Spørgsmål nr. 378:  

”Der står i vejledning om behandling med antipsykotiske lægemidler af voksne, at 

man ikke må behandle med antipsykotisk polyfarmaci undtagen i særlige tilfælde. 

Alligevel er der en større gruppe borgere i antipsykotisk polyfarmaci. Hvor stor en 

pro entdel af patienterne i antipsykotisk ehandling udgør ”særlige tilfælde”? (Hvis 

muligt bør alle ordinationerne opgøres på henholdsvis praktiserende læger og 

psykiatere samt oplyst samlet og på regionsbasis.)?” 

 

Svar: 

Spørgsmålet er en del af en række spørgsmål (SUU alm. del spm. 368-78) om behand-

ling med antipsykotiske lægemidler. Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålene 

anmodet Sundhedsstyrelsen og Sundhedsdatastyrelsen om en udtalelse. Når disse 

udtalelser foreligger, vender jeg tilbage, forventeligt ultimo januar 2020. 
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Magnus Heunicke      /      Camilla Rosengaard Villumsen 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 23-12-2019 

Enhed: MEDINT 

Sagsbeh.: DEPCRV 

Sagsnr.: 1911317 

Dok. nr.: 1068832 

 

Sundheds- og Ældreudvalget 2019-20
SUU Alm.del - foreløbigt svar på spørgsmål 378 

Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/

